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Folketingets By- og Boligudvalg

Ministeren for by, bolig og landdistrikters 
til lov om ændring af lov om almene boliger m.v.(Ny definition af ghettoområder og 
videregivelse af oplysninger om lejere)
Schack Elholm (V).

Spørgsmål nr. 8:

Regeringens målsætning er, at antallet af ghettoområder skal
med 50 pct. i 2020, men siden regeringen overtog magten er antallet af ghettoområder steget til 40. 
Den nye liste, som følger af L45, bringer tallet ned på 33 ghettoområder. Tæller dette ”fald” med i 
regeringens målsætning?

Svar:

Baggrunden for faldet skal primært søges i, at vi går over til 2
to af de gamle kriterier (andel af beboere uden for arbejdsmarkedet og antal dømte). 
økonomiske krise afspejler sig i begge opgørelser. Når udviklingen er ved at vende, vil det afspejle sig 
den nye opgørelsesmetode, men kun langsomt i den gamle. 

Med 2-årige gennemsnit sætter vi i højere grad fokus på den aktuelle situation i de udsatte 
boligområder. Bl.a. som følge af regeringens økonomiske politik indebærer det en vigende tendens i 
antallet af særligt udsatte boligområder, idet det simpelthen går bedre end i kriseårene 2009 og 2010.  

Det er således ikke listen, der bri
den nye liste naturligvis, når målsætningen skal vurderes.
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inisteren for by, bolig og landdistrikters besvarelse afspørgsmål nr. 
ændring af lov om almene boliger m.v.(Ny definition af ghettoområder og 

videregivelse af oplysninger om lejere). Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Louise 

Regeringens målsætning er, at antallet af ghettoområder skal være nedbragt med 25 pct. i 2016 og 
med 50 pct. i 2020, men siden regeringen overtog magten er antallet af ghettoområder steget til 40. 
Den nye liste, som følger af L45, bringer tallet ned på 33 ghettoområder. Tæller dette ”fald” med i 

Baggrunden for faldet skal primært søges i, at vi går over til 2-årige gennemsnit i stedet for 4
to af de gamle kriterier (andel af beboere uden for arbejdsmarkedet og antal dømte). 

krise afspejler sig i begge opgørelser. Når udviklingen er ved at vende, vil det afspejle sig 
den nye opgørelsesmetode, men kun langsomt i den gamle. 

årige gennemsnit sætter vi i højere grad fokus på den aktuelle situation i de udsatte 
r. Bl.a. som følge af regeringens økonomiske politik indebærer det en vigende tendens i 

antallet af særligt udsatte boligområder, idet det simpelthen går bedre end i kriseårene 2009 og 2010.  

inger tallet ned, men udviklingen siden kriseårene, og derfor indgår 
den nye liste naturligvis, når målsætningen skal vurderes..

Med venlig hilsen

Carsten Hansen
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